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a r m a n m e l i . i r  چرا مدیر شهرداری الان یاد  ادعای فساد
 در شورای شهر افتاده؟ 

تلاش دقيقه نود براي بقا در بهشت! 
   به من گفتند جرم شرکت پیمانکار را

 بر عهده بگیر
گفت و گــــو

فریدون مجلسی در گفت و گو با »آرمان ملی«:  

 مجلس يازدهم
 احياي برجام را محال كرد  

  تاخیر در پذیرش قطعنامه 598 موجب اجماع علیه ایران شد

آرمان ملی: تخلف واژه همیشگی در روزهای 
پایانی حضور یک شهردار در شهرداری تهران است 
که به برخی از آنها توجه شده و حکم زندان صادر 
می شود؛ مانند محکومیت کرباسچی، شهردار اسبق 
تهران. اما برخی پرونده ها نیز آینده مشخصی ندارند، 
مانند آنچه به عنوان تخلفات شهرداری در زمان سابق 
مطرح بوده است. نکته قابل تامل اینجاست که برخی 
مدیران شهرداری در طول دوران حضورشان در 
جایگاه مدیریتی سکوت کرده و در زمانی که قرار 
است شهردار تغییر کند، به طرح ادعاهایی می پردازند 
که شائبه تلاش آنها را برای بقا در پست مدیریتی 
تقویت می کند. دیروز شکرا... بنار، مدیرعامل سازمان 
سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری 
تهران، می گوید در دوره مدیریت ۲ ساله و نیمه اش 
در این سازمان بیش از ۱۹ هزار میلیارد، جذب 
سرمایه برای شهرداری تهران داشته و بهترین کسی 
است که می تواند به این سوالات پاسخ دهد. وی در 
روزهای پایانی فعالیتش از فراز و فرودهای فعالیتش 
در این مجموعه سخن گفته است. بنار نقطه ابتدایی 
فشارهای بیرونی همزمان با شروع فعالیتش در 
این سازمان را این طور تشریح کرده است: یکی از 
شرکت هایی که به عنوان مشاور قبل از حضورم در 
سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی 
شهرداری با این مجموعه همکاری داشته، به دلیل 
سقوط یکی از جرثقیل هایش در پروژه مشارکتی ای 
که منجر به مرگ دو شهروند شده بود، از سوی دادگاه 
مقصر شناخته شد. بعد از این اتفاق یکی از اعضای 
شورای شهر به من زنگ زد و گفت این جرم را بر عهده 
بگیر تا این شرکت که در بخش خصوصی مشغول 
است، ضرر نبیند! وی با بیان اینکه به چه قیمتی باید 
از اموال عمومی این خسارت را پرداخت می کردم؟ 
تاکید کرد، زیر بار پذیرش این خطا نرفتم و با وجود 
فشارهایی که بر من وارد آمد، دیگر اجازه ادامه 
همکاری این شرکت خصوصی را با سازمان ندادم و 
امور مربوط به این شرکت را به چند دانشگاه مطرح 
کشور واگذار کردم. به همین دلیل  برخی برخوردها 
در صحن شورای شهر با سازمان سرمایه گذاری و 
مشارکت های مردمی شهرداری تهران آغاز شد که 

بسیاری از منافع شهر را تحت الشعاع قرار داد.
   محروم شدن تهران از ۲ هزار اتوبوس نو 
مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های 
مردمی شهرداری، یکی از مهمترین پیامدهای 
این تصمیم را در زمان رأی گرفتن پروژه های این 
سازمان در صحن شورای شهر عنوان کرد و گفت: 
چندین بار از صحن شورا علیه سازمان سرمایه گذاری 
سخنرانی شد و فعالیت های ما را بی دلیل مورد حمله 
قرار دادند. مثلًا در ماجرای تفاهمنامه ای که با یک 
شرکت مالزیایی داشتیم سعی شد در شورای شهر 
با طرح سوال، ما را به چالش بکشند؛ ولی در نهایت 
نتوانستند ایرادی به کار سازمان سرمایه گذاری وارد 
کنند، اما می دانید در چنین شرایطی که پیرامون 
موضوع سرمایه گذاری حواشی به وجود می آید، 
جسارت انجام پروژه از دو طرف گرفته می شود. 
این در حالی است که قرار بود ۳ خط ال آر تی، ۲ هزار 
دستگاه اتوبوس و تعداد قابل توجهی واگن مترو را 
به روش تهاتر مبتنی بر دستورالعملی که دولت ارسال 
کرد  )دریافت این اقلام در برابر فرآورده های نفتی( 
و در شرایط تحریم اقتصادی به نفع شهروندان بود، 
به امضا برسانیم. وی اظهار داشت: دو پروژه هتل 
متأسفانه با غوغا سالاری همین عضو شورا در صحن 
شورای شهر مورد بی مهری قرار گرفت و این نگاه 
باعث شد ۱۰ هزار میلیارد تومان خسارت به شهر و 
سازمان سرمایه گذاری شهرداری وارد شود. در این 
راستا در حالی که سرمایه گذاری در دو هتل، برگ 
افتخار شهرداری بود در جریان بررسی مخالفان 
می گفتند چرا در سال پایانی شورا این لایحه مطرح 
شده و چه کسی قرار است از آن سود ببرد! به گفته 
وی، همین اقدام در جریان تفاهمنامه دیگری با یک 
شرکت خارجی که با اجازه سازمان سرمایه گذاری 
و کمک های اقتصادی و فنی ایران و با امضای وزیر 
اقتصاد و تأیید اداره پولشویی وزارتخانه قرار بود، در 
برج میلاد و سرخه حصار سرمایه گذاری کند، تکرار 
شد و با غوغا سالاری در صحن شورای شهر رد شد. 
بنار توضیح داد: در شرایطی که یکی از اعضای شورای 
شهر، سازمان سرمایه گذاری را پاشنه آشیل شهرداری 
قلمداد کرد؛ اما در دوره پنجم مدیریت شهری و 
در شرایط رکود اقتصادی، تأثیرات بیماری کرونا و 
تحریم های سنگین، در اوج فعالیت های اقتصادی 
در کشور قرار داشتیم. در این راستا با سرمایه گذاری 
۱۳۵ میلیارد تومانی سود عملیاتی و با برگزاری به 
موقع مجمع عمومی سالانه سازمان و تأمین یک پنجم 
بودجه شهرداری با ۵ هزار میلیارد تومان درآمدزایی 
توانستیم، قریب به ۳۰ هزار میلیارد از اموال شهرداری 
را به شهرداری برگرداندیم و در عین حال برای سال 
۱۴۰۰ نیز شهرداری توانست قریب به ۲۰ هزار میلیارد 
سرمایه گذاری جدید داشته باشد که بخشی از آن در 
جریان پروژه شهر آفتاب بود. وی ادامه داد: سال 
گذشته از مجموع عملیات مالی سرمایه گذاری در 
مناطق، سازمان و پروژه شهر آفتاب بیش از ۲۰ هزار 
میلیارد تومان جذب شد،  در حالی که برخی سعی 
کردند این سازمان متضرر شود. مدیرعامل سازمان 
سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری 
تهران از تلاش یکی از اعضای شورای اسلامی شهر 
تهران و یکی از شرکا در پروژه های مشارکتی با 
قدرت نامتعارفی که داشت در راستای برکناری اش 
و همچنین  تلاش برای صدور ۴ بار حکم عزلش پرده 
برداشت و گفت: هرچند تصمیم داشتند نگذارند ما 
کار کنیم؛ اما  در سرمایه گذاری، فروش و باز گرداندن 
اموالی، که حتی ۲۰ سال بود با شهرداری قرارداد 
بسته بودند و کاری انجام نمی شد، موفق بوده ایم و آنها 
را تعیین تکلیف کرده ایم. وی با اشاره به اینکه بسیاری 
از شهرداران مناطق در سال های گذشته علاقه ای به 
جذب سرمایه نداشته اند اما در بودجه امسال جذب 
سرمایه گذار در مناطق اجباری شد و حتی تا جذب 
۵۰ میلیارد تومان به مناطق تفویض شد، ابراز داشت: 
این سازمان می تواند تماماً نیازهای شهرداری را تأمین 
کند. در صورتی که شهرداری و اعضای شورا، تأمین 
سرمایه گذاری این سازمان را قبول کنند،  ارزش افزوده 
با ضرایب فزاینده بالا برای املاک و دارایی های شهر 
ایجاد می شود، مثل سرمایه گذاری شهرداری تهران 
در بیمارستان آتیه ۲، با ارزش ۶۰ میلیارد تومان که 
طی ۴ سال این عدد حدود ۷۰۰ میلیارد تومان فروش 
رفت، در حالی که تنها سهم ۱۲/۴ درصدی داشته ایم.

گــــزارش

آرمان ملی- علیرضا پورحسین: 
سخنگوی وزارت خارجه روز گذشته با 
اشـاره به تحولات سیاســـت خارجی در 
هفته های گذشتـــه در پاسخ به سوالی 
درباره اظهارات سید عباس عراقچی و موکول شدن مذاکرات 
به دولت سیزدهم گفت: مذاکرات احیای برجام به دلیل 
رویکرد آمریکا با تاخیر روبه رو شد و حالا باید منتظر باشیم 
دولت جدید مستقر شود. البته سیاست های کلی نظام تغییر 
نمی  کند و دولت مجری دستورات نظام است. لحظه ای 
که دولت آمریکا به تعهدات خود در برجام برگردد و ایران 
راستی آزمایی کند، به تعهداتش برمی گردد. وی افزود: 
اظهارنظری که از سوی طرف آمریکایی درباره تبادل 
زندانیان شنیده ایم، جای حیرت دارد. در کنار گفت وگوهای 
برجام در وین و موازی با آن، گفت وگوهایی با واسطه با آمریکا 
و همچنین بریتانیا داشتیم که درخصوص این موضوع 
بشردوستانه بود. آنچه آمریکا انجام می دهد، گره زدن یک 
موضوع انسانی با یک هدف سیاسی است. وقتی ایران به 
کشورهای عضو برجام اعلام کرد دور هفتم مذاکرات وین 
در دولت جدید انجام می شود، متوجه شدیم دولت آمریکا 
تصمیم گرفته آن مساله را به دولت بعدی گره بزند. مشخصا 
در صحبت های سخنگوی وزارت خارجه نیز مشخص 
است که مذاکرات گره های عجیبی دارد که به باور برخی 
کارشناسان شاید در دولت سیزدهم نیز باز نشود. اتفاقی 
که مذاکرات برجام را با خطر مواجه می کند و ایران به جای 
به کارگیری تجربیات خود در عرصه قطعنامه ۵۹8 در سالگرد 
پذیرش آن، بار دیگر مسیری سخت را در پیش گرفته است. 
در راستای بررسی این مساله »آرمان ملی« گفت و گویی با 
فریدون مجلسی، دیپلمات پیشین کشورمان داشته است که 

در ادامه می خوانید.
 تنش لفظی دیپلمات های ایران و آمریکایی در 

روزهای اخیر ریشه در چه مواردی دارد؟
آمریکا مدعی است که ایران شهروندان این کشور را 
به گروگان گرفته است و برای آن ها سخت است که زیر 
بار مبادله زندانیان ایرانی با زندانیان آمریکایی بروند. این 
مقوله ای مجزا از مذاکرات وین است؛ زیرا مذاکرات وین تا 
روی کار آمدن دولت سیزدهم به تعویق افتاده است. باید 
توجه کرد که کار در دولت سیزدهم سخت است. باید توجه 
داشت که مجلس پیگیر مصوبات خود است و می خواهد 
اجازه ندهند تا ایران با آمریکا مذاکره کند. از سوی دیگر 
مجلس دولت را موظف کرده است تا زمانی که طرف های 
دیگر برجام تمامی شروط ایران را نپذیرفته اند، نمی تواند 
توافق کند. یعنی اینکه توافق برجام موکول به انجام امر 
محال شده است و همین امر کار را برای دولت آینده برای 
احیای برجام سخت می کند. تاکید می کنم که اشخاصی 
که مذاکرات را به این سمت هدایت می کنند، باید توجه 
داشته باشند که امروز مردم آمریکا تحریم نیستند و واردات 
و صادرات آن ها با مانع مواجه نشده است، بلکه مردم ایران 
هستند که منتظر گشایشی هستند تا وضعیت معیشت شان 
بهتر شود. امروز دارو و درمان مردم ایران نیز در حال 
ضربه خوردن است؛ زیرا تحریم هستیم و حتی نمی توانیم 
دراین عرصه نیز پول جا به جا کنیم. امروز هم آمریکا و هم 
ایران مسائل مختلف را به یکدیگر گره زده اند و این نیز علت 

دیگری است که رسیدن به توافق را سخت کرده است.
 ایران در سالگرد پذیرش قطعنامه 598 چه 
درس هایی می تواند از آن سال ها گرفته و از تجربیات 

آن برهه زمانی به چه شکل می توان استفاده کرد؟
ما در سال ۶۷ نیز مرتکب اشتباه هایی شدیم. یک سال بین 
صدور قطعنامه ۵۹8 و پذیرش آن از سوی ایران فاصله افتاد و 
این امر سبب شد تا جامعه بین الملل علیه ایران موضع گیری 
کنند. در آن برهه زمانی ایران به عنوان ناقض تصمیمات 
شورای امنیت شناخته شده بود و به همین علت فشارهای 
زیادی در همان مدت به ایران وارد شد. بر این باور هستم که 
حتی زودتر از زمان صدور قطعنامه ۵۹8 می توانستیم جنگ 
را متوقف کنیم. ما توانسته بودیم که خرمشهر و سایر اراضی از 
دست رفته را پس بگیریم و این امکان وجود داشت که زودتر 
از سال ۶۶ نیز جنگ تمام شود. مشخصا سیاستمداران ایران 
در آن برهه زمانی کم تجربه بودند و شناخت لازم را نسبت به 
مسائل بین المللی نداشتند. این عدم شناخت در اوایل قابل 
پذیرش بود، اما ایران پس از صدور قطعنامه ۵۹8 نباید دیگر 
دست روی دست می گذاشت و باید در همان موقع به جنگ 
پایان می داد تا اجماع جهانی علیه ایران شکل نگیرد. امروز 
نیز ایران توانسته با مذاکره یک قطعنامه به نفع خود به دست 
بیاورد تا شش قطعنامه دیگر شورای امنیت را علیه خود 
لغو کند. تا زمانی که وضعیت به این شکل است بعید به نظر 
می رسد اجماعی علیه ایران شکل گیرد، اما به نظر می رسد 
این وضعیت متزلزل باشد و ارجح این است که با مذاکره مانع 
متزلزل شدن این شرایط شویم. ایران باید از آن روزها این 
درس را بگیرد که نیاز دارد زندگی عادی را جایگزین جنگ 
کند. این شرایط امروز به شکل دیگری نیز همچنان تداوم 
دارد و باید با تصمیمات معقول به این شرایط پایان داده شود 

تا مردم بتوانند زندگی خوب را تجربه کنند.
 دستگاه سیاست خارجی دولت سیزدهم چگونه 

می تواند بر این سختی فائق شود؟
در ابتدا باید توجه داشت که وزیر خارجه دیپلمات نیست، 
وزیرخارجه یک سیاستمدار است. ممکن است به این 
سیاستمدار یک ماموریت دیپلماتیک هم واگذار شود 
که برود و مذاکراتی را انجام دهد، اما خود باید بتواند در 
سیاست گذاری کشور سهیم و صریح باشد وگرنه وزیر خارجه 
نمی شود و در غیر این صورت نیز نمی تواند گره ای از مشکلات 
کشور در عرصه بین الملل باز کند. وظیفه اصلی یک دولت 
برآوردن نیازها و تلاش برای رفاه و آسایش و توسعه فرهنگی 
و اقتصادی و سیاسی مردم کشور است و وقتی دولت و 
وزرایی مسئول باشند، باید بدهی خود را در همه دولت ها به 
ملت شان ادا کنند. امروز مهم ترین بدهی مسئولان به مردم، 
بهبود شرایط اقتصادی، ایجاد سلامت و آموزش و بهداشت 

و توسعه فرهنگی و تفریحی و عمران و آبادانی کشور است.

آرمان ملی- نرگس کارخانه ای:گذشته از انباشت تمام مشکلات 
مردم، این روزها مشکلاتی مشخص چون کمبود آب، قطعی های برق و 
کمبود واکسن طوری گریبان مردم را گرفته است که فرصت اندیشیدن به 
امور دیگر را ندارند؛ اما نمایندگان مجلس به نحوی به دنبال آن هستند تا 
بدانند » اگر برای استفاده از تلگرام با سرور داخلی، پولی به اندازه پیام رسان 
خارجی گرفته شده است؟« پول اضافی آن به کدام قسمت دولت رقیب 
رفته و کجا را باید متهم کنند. تنها احضار وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
روحانی در روزهای آخر دولتش برای مجلسیان کافی نبود و آذری جهرمی 
با وجود ارائه پاسخ به سوالات عباس مقتدایی، نماینده اصولگرای اصفهان 
و ورزنه، از مجلس کارت زرد دریافت کرد. سوال این نماینده مجلس 
درخصوص تشریح و شفاف سازی مسائل پیرامون تلگرام و علت اعمال 
ترافیک بین الملل برای استفاده مردم از آن در زمانی است که شبکه توزیع 
محتوا )CDN( این شبکه در داخل کشور مستقر بوده. پس از پاسخ وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات، مقتدایی اعلام کرد که قانع نشده است و با به 
رای گذاشتن این سوال از بین ۲۲۶ نماینده  با ۶۳ رای مخالف، ۱۳۵ رای 
موافق و ۱۰ رای ممتنع در نهایت کارت زرد را به وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات دادند. مجلس شورای اسلامی که غالبا از اصولگرایان تشکیل شده 
است پیش تر با شفافیت آرا در مجلس مخالفت کرده بودند و در نتیجه 
جزییات بیشتری از این آرا در دست نیست. به گفته آذری جهرمی، وی 
از سوی مقتدایی به کسب سود هزار میلیاردی متهم شده است و بنابر 
اظهار وزیر به درآمد کمتر از 8۰ میلیارد تومانی فروش اینترنت در ماه، در 
مصاحبه ای به این صورت اعلام کرده وزیر ارتباطات خود پذیرفته است که 

8۰ میلیارد تومان منفعت مالی داشته است.
 پاسخگویی تلگرامی در بهارستان 

روز گذشته بود که بهارستان نشینان در پی احضار پی در پی وزرای دولت 
روحانی در هفته های پایانی عملکرد دولت این بار محمد جواد آذری جهرمی 

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات را به صحن مجلس کشاندند تا 
پاسخگوی سوال عباس مقتدایی نماینده اصفهان  و ۲۴ نماینده 
دیگر درباره علت عدم تشریح و شفاف سازی در خصوص مفاد 
قرارداد با تلگرام و چرایی محاسبه ترافیک بین الملل برای 
کاربران این شبکه اجتماعی قبل از فیلترشدن این پیام رسان با 

وجود استقرار CDN های تلگرام در کشور بود. مساله ای 
که به مذاکرات وزارت ارتباطات با شرکت تلگرام باز 

می گشت. مذاکره ای که به گفته آذری جهرمی پس 

از مهاجرت کاربران ایرانی به تلگرام، با نظر دادستان وقت کل کشور در 
کارگروه تعیین مصادیق محتوای مجرمانه، در دستور کار قرار گرفت و 
پیگیری شد و تفاهماتی هم صورت گرفت. استقرار سرورهای تلگرام در 
ایران، حذف کانال هایی با مصادیق پنج گانه از جمله تفاهمات بود. هرچند 
که وزیر گفته تلگرام از هر پنج موردی که ما گفته بودیم محدود کرد، اما 
در مورد مسائل امنیتی حاضر نشد که با ما همکاری کند. البته مقتدایی در 
صحن مجلس، وزیر را مخاطب قرار داد  و اذعان کرد: شما اطلاعات کاربران 
ایرانی را در اختیار زیرمجموعه خارجی قرار دادید در صورتی که مردم به 
شما و وزارتخانه اعتماد کرده بودند. به جای حمایت از آنها باید از ملت ایران 
حمایت می کردید. چرا حریم شخصی شهروندان ایرانی را حفظ نکردید؟ 
چرا تا به امروز شفاف سازی نکردید و لاپوشانی کردید؟ آقای وزیر شما در 
تلگرام پول اضافی از مردم گرفته اید و حقوق ملت را زیرپا گذاشتید از مردم 
باید عذرخواهی کنید. حال پرسش اینجا است که اساسا کشاندن وزیر به  
مجلس به بهانه پاسخ در خصوص چرایی محاسبه ترافیک بین الملل تلگرام 
را نمی توان در راستای همان طرح در دستور کار نمایندگان مبنی بر صیانت 
از فضای مجازی دانست؟ گویی اینکه نمایندگان مجلس انقلابی دولت را در 
هرگونه مذاکره ای با خارجی ها اعم از دولت ها یا شرکت هایی چون تلگرام 
ناتوان می بینند و معتقد به سازش یا امتیازدهی هستند. در حالی که طرح 
اخیر نمایندگان با نام صیانت از حقوق کاربران در فضای مجازی به خوبی 
نشان داد که آنها نه تنها برنامه ای برای مدیریت و صیانت از فضای مجازی 
ندارند؛ بلکه صیانت را در فیلترینگ، محدودسازی و بستن این شبکه ها 
می بینند. هرچند که این طرح هنوز به طور جدی مورد بررسی قرار نگرفته، 
اما برخی شنیده ها حاکی از تصویب آن در کمیسیون فرهنگی مجلس دارد. 

  ۲.7 میلیون دلار صرفه جویی ارزی کردیم
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با حضور در صحن علنی مجلس اظهار 
داشت: مرداد ۹۶ با نظر دادستان وقت کشور مذاکره با تلگرام آغاز شد و 
پس از ارائه گزارش مذاکرات در چهارم مرداد همان سال با مجوز 
دبیرخانه شورای عالی فضای مجازی، CDN ها در ایران مجوز 
استقرار گرفتند. مجموع سرورهایی که در ایران مستقر شده، 
۷۰ سرور بوده که مسئولان این پیام رسان خودشان تهیه کردند 
و ریالی توسط وزارت ارتباطات پرداخت نشد. محمدجواد 
آذری جهرمی گفت:  مجموع دارایی تلگرام برای 
ارائه خدمت  در ایران ۱۴۰ هزار دلار بود )با قیمت 
هر سرورها ۲ هزار دلار( که با قیمت دلار آن 

سال، ۶۰۰ میلیون تومان می شود. مجموع پهنای باند متصل تلگرام، ۳۲۰ 
گیگابیت برثانیه بوده که در پیک، ۱8۰ گیگابیت بر ثانیه آن مصرف شده 
است. وی تاکید کرد: تفاهم صورت گرفته با تلگرام باعث شد صرفه جویی 
ارزی در خرید پهنای باند ۱8۰ گیگابیت بر ثانیه اینترنت شد که قیمت آن 
در سال ۹۶ حداکثر ماهانه ۳۰۰ هزار یورو بود. در ۹ ماه استقرار CDN های 
تلگرام در ایران ۲.۷میلیون یورو صرفه جویی در پرداخت ارز برای خرید 
اینترنت انجام شد که با قیمت یورو در آن روز ۱۵میلیارد تومان محاسبه 
می شود که تمام این ها در صورت های مالی شرکت ارتباطات زیرساخت 
وجود دارد. وی تصریح کرد: مذاکره با تلگرام، دستوری بود که حاکمیت در 
مقطعی برای ما صادر کرد و انجام دادیم. آن زمان بیش از ۷۰ درخواستی 
که جمع بندی شده و برای تلگرام ارسال شده بود، در پنج مصداق مسدود 
شد، اما در ادامه چون تلگرام مسائل امنیتی ما را نپذیرفت، دستگاه امنیتی 
شکایت کردند و در یک روالی این پیام رسان خارجی مسدود شد. جهرمی 
خاطرنشان کرد: بارها به قراردادی با تلگرام اشاره کردند، ما با این پیام رسان 
قراردادی نداشتیم و صرفا یک تفاهم بود. تلگرام یک روزی در کشور فعالیت 
کرده و یک روزی بنا بر تشخیص دستگاه امنیتی عمل نکرده و مسدود 
شده است. دو ماه بعد کمیسیون تصویب کرد نرخ ترافیک داخلی حداکثر 
باید نصف ترافیک بین الملل محاسبه شود. ابتدای سال ۹۶ برخی اپراتورها 
به استناد این مصوبه که پیام رسان های خارجی در داخل کشور هستند، 
بسته های اختصاصی برای قیمت ارزان تر پیام رسان های خارجی را اعلام و 
تبلیغ کردند. وزیر ارتباطات افزود: بنا بر تمام این قوانین و مقررات، حتی اگر 
سرورهای یک پیام رسان خارجی در کشور مستقر شود نیز شامل ترافیک 
نیم بها و دریافت سوبسید و یارانه نمی شود. از این جهت مبحث سوبسید را 
مطرح کردم، چون زمانی که به اپراتورها می گوییم ترافیک را نیم بها محاسبه 
کنند درواقع به آن ها سوبسید می دهیم، ما که نمی توانیم به پیام رسان 
خارجی سوبسید بدهیم. آذری جهرمی تاکید کرد: حق الناس جزو مهم ترین 
مسائل در وزارت ارتباطات است. ما نه تنها برای محاسبه ترافیک تلگرام از 
مردم یک ریال اضافه نگرفتیم، بلکه با شیوع کرونا بنابر وظیفه ای که داشتیم 
بیش از هزار میلیارد تومان خدمت به مردم در قالب اینترنت رایگان ارائه 
دادیم. وزیر ارتباطات تاکید کرد: امروز و فردا این دولت می رود و یک دولت 
دیگر می آید؛ بحث دولت نیست. من قوانین را قرائت کردم و چیزی جز 

قانون نمی تودر کشور حکمفرما باشد. 
  کارت زرد به وزیر

نمایندگان مجلس در جلسه علنی صبح دیروز سوال عباس مقتدایی 
نماینده اصفهان از وزیر ارتباطات را در خصوص علت عدم تشریح و 
شفاف  سازی در خصوص مفاد قرارداد با تلگرام و چرایی محاسبه ترافیک 
بین المللی برای کاربران این شبکه اجتماعی با وجود استقرارCDNهای 
تلگرام در کشور را بررسی کردند که  در نهایت نماینده سوال کننده پس 
از استماع توضیحات وزیر، قانع نشد و سوال خود را به رای گذاشت و  
نمایندگان مجلس نیز اعلام کردند که از توضیحات وزیر قانع نشدند. در 

نتیجه وزیر ارتباطات با کارت زرد نمایندگان مواجه شد.

آرمان ملی – مطهره شفیعی: دیروز هوای 
تهران بارانی بود و بوی نم یادآور بسیاری از 
خاطرات شد، اما در چهره ها نگرانی مردم بیش 
از همه مشهود بود؛ مردمی که هرچه فکر می کنند 
موضوعی در ذهن شان پیدا نمی کنند تا لبخندی 
هرچند کمرنگ بر لبانشان بیاورد و تنها نگرانی 
است که به آنها خوشامد می گوید. این مردم زیر 
لب زمزمه می کنند »ممد نبودی ببینی ...« و اشک 
بر گونه هایشان روان می شود. مهم نیست اهل 
مازندران باشند یا کردستان یا فارس باشند؛ بلکه 
همه به فکر مردمی هستند که در هشت سال دفاع 
مقدس عزیزان شان را مقابل توپ و تانک دشمن 
قرار داد تا وطن و هموطنانش از گزند غریبه ها در 
امان باشند؛ مردم شهری که روی نفت صبح به شب 
و شب را به صبح می رسانند، اما شرایط سختی 
دارند؛ مردمی که هر چه صبوری کردند، در حد 
مطلوب دیده نشدند. امروز خوزستان درد می کشد، 
اما هیچ گاه از دلاوری هایش پشیمان نیست و باز 
هم صبوری پیشه می کند تا مسئولان به یاد بیاورند 
سربلندی پرچم ایران مدیون ایستادگی این 
مردمی است که فقیر بودند، اما هیچ گاه مطالبه گر 
پول نفتی نشدند که در زیر پاهای شان است. این 
مردم امروز تشنه هستند و آب را فریاد می زنند. 
مسئولان را فرا می خوانند و به آنها می گویند 
آنها همان قهرمان هشت سال دفاع برای حفظ 
ایران هستند که خشکی کارون دل هایشان را 
شکسته و دهان شان را خشک کرده است. سعید 
حجاریان دیروز در توئیتی به این مشکل چنین 
اشاره کرد:» ممد! کاش بودی و می دیدی... در 
جنگ هشت ساله خوزستانی ها بر سر خاک مقابل 
گلوله های رو به رو ایستادند، اما الان بر سر آب به 
گلوله های پشت سر فکر می کنند. با سرنوشت 
خوزستان بازی نکنید.« خوزستان تنهای تنهاست؛ 

خوزستان در روزهای سخت نگذاشت مسئولی 
احساس تنهایی کند و امروز نوبت مسئولان است 
که پاسخ دهند.  خورستان تشنه امروز تبدیل به 
موضوعی برای سیر شدن عطش مقبولیت برخی 
مسئولان شده. بی تردید وضعیت امروز این استان 
نیاز به تصمیمات فوری دارد، اما قالیباف در جایگاه 
رئیس مجلس روز گذشته به کمیسیون های عمران، 
انرژی و برنامه و بودجه دستور داد اجرای مصوبات 
مربوط به رفع مشکل آب خوزستان را پیگیری 
کنند ! کاش یک نماینده از آقای رئیس سوال 
می کرد نتیجه این بررسی چیست و آیا لب های 
تشنه مردم خوزستان باید در انتظار جلسات 
متعدد کمیسیون ها باشد تا شاید قطره آبی در 
دهان شان ریخته شود؟ دغدغه این روزهای مجلس 
در خودنمایی خلاصه شده و به جای تصمیمات 
جدی برای حل مشکل خوزستان، طرح مقابله با 
زمین خواری را با فوریت تصویب می کند! مردم 
خوزستان اعتراض های شبانه دارند، اعتراضاتی که 
سال هاست در سینه جا گرفته اما دیگر آبی برای 

قورت دادن بغض هایشان ندارند. شایعه می شود 
که سه نفر در این اعتراضات درگذشتند، بعد 
می گویند یک نفر و در آخر هم تکذیب می کنند! 
۲۷ تیر هم نماینده مردم دشت آزادگان در مجلس 
گفت: »افرادی که از مکانی نامعلوم به سمت 
مردم تیراندازی کردند و دو جوان ما را کشتند، 
به دنبال آشوب هستند« اما فرصت طلبانی که 
جان مردم برایشان ارزش ندارند این ادعاها را رد 
 می کنند؛ مانند خبرگزاری فارس که دیروز نوشت: 
» دو تن از جوانان خوزستانی کشور در ماجرای 
اعتراضات اخیر توسط شلیک عده ای خرابکار جان 
باختند، اما ضدانقلاب سعی دارد تا با مقصر جلوه 
دادن ماموران امنیتی در این حادثه، افکارعمومی 
را منحرف کند؛ این ترفند، همان شیوه تکراری 
»کشته سازی، ضدانقلاب است« مردم ایران خسته 

هستند، تشنه هستند، آب ندارند...
 کرونا یار کمکی افسردگی ایران

برای  تنها  امروز جامعه  بغض های  البته 
تشنگی خوزستان نیست. وضعیت کرونا و از 

دست دادن عزیزان، یک چشم شان را اشک و 
چشم دیگرشان را خون کرده است. مردم ایران 
هیچ گاه خودخواه نبودند و شادی و سلامتی 
را برای کل ایران آرزو می کردند، اما اکنون 
فرصت خوبی است تا آنانی که دل به کرسی 
قدرت خوش کرده اند، بقای خود را تضمین و 
وانمود کنند تنها مردم حوزه انتخابیه خودشان 
برایشان ارزش دارند؛ مانند دیروزکه جمع 
نمایندگان سیستان  و بلوچستان با بیان اینکه از 
۱۰۰ نفر بیمار کرونایی، ۱۰ نفر فوت می شوند 
از وزیر بهداشت و رئیس جمهور خواست که 
از مردم این استان عذرخواهی کنند. ایران در 
سیستان و بلوچستان خلاصه نیست و همه شهرها 
و روستاهای کشور در معرض ابتلا هستند، پس به 
جان مردم خیانت نکنید برای سلامت همه مردم 
تلاش شود. به راه انداختن بازی واکسن داخلی 
به جای خارجی تنها اتلاف وقت و تلف شدن مردم 
بی گناهی است که تنها سلامتی برایشان مهم بود. 
مکان های تزریق واکسن به شکل غیرمعمولی 
شلوغ است و زمانی که علت از مراجعه کنندگان 
دارند:  مشترکی  پاسخ  می شود،   سوال 
»کمبود واکسن « بسیاری این سوال را مطرح 
می کنند کشوری که ادعای تولید شش نوع 
واکسن دارد، چگونه هر روز نگرانی های نرسیدن 
واکسن کام هموطنانش را تلخ می کند؟ این روزها 
افزایش ابتلا به کرونا سبب شد تا تهران و کرج 
برای ۶ روز تعطیل شود اما فقط چند ساعت لازم 
بود که بلیط هواپیما، قطار و اتوبوس به مقصد 
شهرهای دیگر به پایان برسد. تمام تقصیر را گردن 
مردم نیندازیم و مسئولان از خود سوال کنند چه 
کردند که این مردم آن اندازه خسته هستند که 
تنها به رفتن فکر می کنند و دور شدن از پایتختی 

که این روزها فقط غم و نگرانی دارد.

كارت زرد در ايستگاه آخر      »آرمان ملی« از آخرین تقابل های دولت و مجلس گزارش می کند:  
    آذری جهرمی: چیزی جز قانون نمی تواند در کشور حکمفرما باشد 

    نمی توانیم به پیام رسان خارجی سوبسید بدهیم

نایب رئیـــس کمیسیــون قضــایی و حقوقـی مجلس 
گفت: شکایت ها از شخص رئیس دولت دوازدهم بعد از اتمام 
دوره مسئولیت در دولت پیگیری شده و شخص ایشان باید در 
ارتباط با موارد شکایت پاسخگو باشد. حسن نوروزی با تاکید 
بر اینکه مجلس انتظار دارد تا بازپرسی امور اداری کارکنان 
دولت در قوه قضائیه مراحل کار لازم در ارتباط با این شکایات را 
پیگیری کند، تاکید کرد: رویه و رفتار با رئیس دولت دوازدهم 
باید به شکلی باشد که روسای جمهور بعدی تصور نکنند هرکاری 
بخواهند می توانند انجام بدهند و رسیدگی نیز در کار نیست. 
وی افزود: نمی شود افرادی در مقابل قانون بایستند و کسی در 
مقابل بی قانونی آنها ایستادگی نکند. نوروزی از پیگیری این 
شکایات توسط کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس یازدهم 
خبر داد و گفت: این حقی است که ملت به نمایندگان خود داده؛ 
بنابراین در ادامه نیز مردم از ما انتظار دارند تا این شکایات را تا 
حصول نتیجه نهایی پیگیری کنیم و ملت نیز در این مسیر به 

جد پشتیبان ما هستند تا حقوق آنان احراز شود.

فعال سیاسی اصولگرا گفت: اصولگرایان سطح انتظار ما را بسیار 
بالا برده اند و حالا که دیگر بهانه ای ندارند، باید تمام مشکلات 
فرهنگی، سیاسی، اقتصادی و اجتماعی را حل کنند. در سیاست 
خارجه هم یک تصمیم بگیرند؛ خواه آن تصمیم آتش زدن 
برجام باشد یا اجرای آن، اما اگر اجرا کردند بگویند که دست 
قبلی ها درد نکند. انتظارها خیلی بالا رفته است. دیگر تک روی 
و ناکارآمدی پذیرفته نیست. حالا سیستم اجرایی و تقنینی 
هماهنگ با یکدیگر هستند و باید کار کنند که اگر کار کنند ما هم 
دعایشان می کنیم. منصور حقیقت پور اظهار کرد: »من اگر جای 
آقای رئیسی بودم از همه ظرفیت ها در دولت استفاده می کردم؛ 
حتی از ظرفیت های اصلاح طلبان ولی آقای رئیسی بداند که 
اگر از اصلاح طلبان استفاده نکند، آنها حق دارند که دولت سایه 
تشکیل دهند و تمام اقدامات دولت را رصد کنند و منتقد دولت 
باشند؛ همان کاری که اصولگرایان با دولت آقای روحانی کردند. 
وی اظهار داشت: باید صبر کنیم و ببینیم که لیست کابینه به چه 

شکل بسته می شود. همه چیز به کابینه بستگی دارد.

چهره سیاسی اصلاح طلب گفت: یکی از مهم ترین شیوه های 
مخالفان اصلاحات، مخالفان حاکمیت یا براندازان هستند که 
شیوه ای انقلابی را برای سرنگونی حاکمیت و مقابله با آن و ایجاد 
تغییرات اساسی، دنبال و ترویج می کنند. آنها اساسا به اصلاح 
به صورت زمانبر باور ندارند و عقیده دارند به تعبیری جامعه یا 
اصلاح پذیر نیست یا زمان می برد و نمی توانیم آنقدر صبر کنیم 
و زمان بدهیم؛ لذا باید برای رفتارهای مبتنی بر تغییرات جدی 
و اساسی، حتی چاشنی خشونت را هم پذیرفت و برای تغییر 
راهی جز مسیر انقلابی نداریم، این افراد هزینه های اصلاح طلبی 
را بیشتر می کنند. محمدجواد حق شناس ادامه داد: جریان 
اصلاح طلبی مخالفی ویژه و جدی هم دارد که خود ساختار 
متصلب حاکمیت یا هسته سخت قدرت است و به هیچ وجه 
خواهان و موافق تغییر نیست و تغییر را چه با شیوه آرام و 
مسالمت آمیز و چه با شیوه خشونت بار نمی پسندد و طبیعتا 
مقابله می کند و حتی مقابله ای سخت دارد و موجب می شود، 

هزینه های اصلاح طلبی زیاد و زیادتر شود.

      
پيگيری پرونده های 

 شکايت از روحانی
 بعد از دولت

 اصلاح طلبان دولت 
در سايه تشکيل دهند

براندازان هزينه 
اصلاح طلبی را زيادتر 

می كنند

      حال ایران خوب نیست، زخم نزنید!
     کرونا هم رفیق نیمه  راه نشد، واکسن رفتن ندارد!

گزارش»آرمان ملی« از نبود آب برای قورت دادن بغض خوزستان! 

دلاوران ديروز فقط آب می خواهند؛ همين
 حال ایران خوب نیست، زخم نزنید!                          کرونا هم رفیق نیمه راه نشد، واکسن هم نیامد!  


